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Besluitenlijst 
Vergadering van de Statencommissie 

Woensdag 18 oktober (blok 1) en 1 november 2023 (blok 2 en 3) 
Locatie: Statenzaal van het Drents parlement 

U kunt de agendavoorstellen, de ingezonden brieven en de live-stream via het StatenInformatie- 
Systeem (SIS) van de vergadering van 6 september inzien op de website van het Drents Parlement 
onder het volgende adres: Statencommissie 18 oktober 2023 09:30:00, Drents parlement 
U kunt de agendavoorstellen en de live-stream via het StatenInformatieSysteem (SIS) van de  
vergadering van 20 september inzien op de website van het Drents Parlement onder het volgende 
adres: Statencommissie 01 november 2023 09:30:00, Drents parlement 
 
De lijst met toezeggingen tot en met de vergadering van 18 oktober 2023 is als bijlage opgenomen bij 
deze besluitenlijst. 

Aanwezig:  

de heer J. Puper (voorzitter Blok 1) 
mevrouw A. Udinga (voorzitter Blok 2 en 3) 
 
de heer J.C. Aikema (ChristenUnie) (Blok 1 en 2) 
de heer J. Barelds (PVV) (Blok 1) 
mevrouw B. van den Berg-Slagter (ChristenUnie) 
     (Blok 2 en 3) 
mevrouw W.G. Bolhuis-van Unen (BBB) (Blok 1) 
de heer B. Bolumba (GroenLinks) (Blok 1, 2 en 3) 
de heer E. Bos (GroenLinks) (Blok 2 en 3) 
de heer R.A.A. Bosch (PvdA) (Blok 1) 
de heer D. van den Brand (JA21) (Blok 1 en 2) 
de heer G.B.H. Brandsema (ChristenUnie) (Blok 1) 
de heer J.W. Brinkhorst (D66) (Blok 1, 2 en 3) 
de heer D. Bruins (PvdA) (Blok 2 en 3) 
de heer B. van Dekken (CDA) (Blok 1, 2 en 3) 
de heer D. Dekker (Sterk Lokaal Drenthe) (Blok  
     1, 2 en 3) 
mevrouw G.J. Dikkers (SP) (Blok 1 en 2) 
commissielid J. Faber (Partij voor de Dieren)  
     (Blok 1, 2 en 3) 
mevrouw H.M. Fikenscher (Volt) (Blok 2 en 3) 
de heer J.C. Hellendoorn (D66) (Blok 1, 2 en 3) 
mevrouw S. Hilgenga-van Dam (CDA) (Blok  
     1, 2 en 3) 
mevrouw A.A. Jongman (BBB) (Blok 2) 
mevrouw A.M. Kleine Deters (D66) (Blok 1, 2 en 3) 
mevrouw M. Kramer-Hammenga (Volt) (Blok  
     1, 2 en 3) 
de heer J.H. Kreuze (CDA) (Blok 1 en 2) 

 

de heer H. Loijenga (Volt) (Blok 1, 2 en 3) 
de heer H. Loof (PvdA) (Blok 1, 2 en 3) 
mevrouw S.A. Maris-Brouwer (BBB) (Blok 1) 
mevrouw L. Martens-Schuitema (VVD) (Blok 1) 
de heer F. El Masoudi (Forum voor Democratie)  
     (Blok 2) 
mevrouw R. Masselink-den Hollander (VVD)  
     (Blok 2 en 3) 
mevrouw F.S. Mensen-Maat (PvdA) (Blok  
     1, 2 en 3) 
de heer W.L.H Moinat (SP) (Blok 1, 2 en 3) 
mevrouw H. Mulder (VVD) (Blok 1, 2 en 3) 
mevrouw C.E. Niessink (Forum voor Democratie) 
     (Blok 1, 2 en 3) 
de heer H. Omlo (JA21) (Blok 1, 2 en 3) 
de heer J.R. Oosting (VVD) (Blok 1) 
Statenlid S.J. Peeks (Partij voor de Dieren)  
     (Blok 1) 
de heer S.R. Pormes (LijstPormes) (Blok 1, 2 en 3) 
mevrouw K.E. Pouwels-Koopman (ChristenUnie) 
     (Blok 2 en 3) 
de heer J. Puper (PvdA) (Blok 1) 
de heer J.J. Rook (GroenLinks) (Blok 1, 2 en 3) 
de heer A.K. Schoenmaker (Sterk Lokaal  
     Drenthe) (Blok 1, 2 en 3) 
de heer H.G.J. Schuinder (BBB) (Blok 2 en 3) 
de heer B. Schütte (BBB) (Blok 2) 
de heer H.L. Smeenge (BBB) (Blok 1, 2 en 3) 
de heer J.H. Steenbergen (Sterk Lokaal Drenthe) 
     (Blok 1, 2 en 3) 

https://www.drentsparlement.nl/Vergaderingen/Statencommissie/2023/18-oktober/09:30
https://www.drentsparlement.nl/Vergaderingen/Statencommissie/2023/01-november/09:30
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de heer C. Truong (JA21) (Blok 1 en 2) 
mevrouw A. Udinga (VVD) (Blok 2 en 3) 
de heer N.A. Uppelschoten (PVV) (Blok 2 en 3) 
de heer G.A. Veltrop (BBB) (Blok 2 en 3) 
mevrouw M. Veltrop-de Wilde (BBB) (Blok 1) 
de heer C. Vianen (VVD) (Blok 2 en 3) 
de heer A. Vorenkamp (PVV) (Blok 1, 2 en 3) 
de heer A.V.B. Vos (Forum voor Democratie)  
     (Blok 1) 
de heer W.H. Vossebeld (BBB) (Blok 1) 
de heer H. van de Weg (SP) (Blok 2 en 3) 
de heer S.K.D.S. Zandvliet (SP) (Blok 2 en 3) 
Statenlid R.R.M. Zuiker (Partij voor de Dieren)  
     (Blok 1, 2 en 3) 
de heer G. Zuur (CDA) (Blok 1, 2 en 3) 
 
 
de heer T.H. Corporaal, Statengriffie 
de heer K.F.J. Bertels, Statengriffie 
 

Voorts aanwezig de leden van GS: 

de heer J. Otter (BBB) 
de heer E. van Dijk (BBB) 
mevrouw Y.M. Turenhout (PvdA) 
mevrouw W.M. Meeuwissen-Dekker (VVD) (1 nov.  
     tot 11 uur aanwezig) 
de heer H.G. Jumelet (CDA) 
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1. Opening 

De voorzitter (de heer Puper) opent om 9.30 uur de vergadering en heet de aanwezigen welkom.  

2. Vaststelling van de agenda 

Aan de agenda wordt toegevoegd agendapunt 3a Inspreekrecht voor niet-geagendeerde onderwer-
pen. Mevrouw J. Kolthoff spreekt in namens omwonenden Noord Lheeder Es Lhee/Dwingeloo, Werk-
groep Schone Bollenteelt Midden Drenthe, AARDige buren: omwonenden Boterveen en Wittelte en de  
Vereniging Meten=Weten. Ze geeft een toelichting op haar brief over spuitgegevens (LIS: B.10). 
De agenda wordt als zodanig vastgesteld. 

3. Mededelingen 

Er zijn geen mededelingen. 

3a. Inspreekrecht 

Mevrouw Kolthoff maakt gebruik van het algemeen inspreekrecht. Zij geeft een toelichting op de brief 
B.10 van de LIS (Brief van Omwonenden Noord Lheeder Es, Werkgroep Schone Bollenteelt Midden-
Drenthe, Vereniging Meten=Weten en AARDige buren van 3 oktober 2023 over Spuitgegevens).  
Mevrouw Kolthoff geeft aan dat haar inspraak en brief gaat over het informatierecht voor omwonen-
den. Haar vraag is dan ook of de provincie Drenthe bereid is of in staat is om zonder juridische omwe-
gen de informatie, dus spuitgegevens van velden waar omwonenden aan wonen, op aanvraag be-
schikbaar te stellen of te laten stellen.  
 
(De volledige tekst van mevrouw Kolthoff staat vermeld in het transcript van deze vergadering). 

4. Besluitenlijst van de vergadering van de Statencommissie van 6 en 20 september 2023 
inclusief de lijst van toezeggingen 

Er zijn geen opmerkingen over de besluitenlijst en de lijst van toezeggingen wordt aangepast. 
 
De besluitenlijst en de lijst van toezeggingen van de vergadering van 6 en 20 september worden con-
form vastgesteld. Een actueel overzicht van de lijst van toezeggingen is aan deze samenvatting ge-
hecht. 

5. Ingekomen stukken 

De lijst met ingekomen stukken wordt conform vastgesteld. 
 
Agenderingsverzoeken 
- De CDA-fractie vraagt om agendering van de brief (A.1) Advies veranderingsvergunning voor de 

locatie Schoonebeek (afschrift GS-brief van 12 september 2023 aan de minister van Economische 
Zaken en Klimaat). 
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- De fractie van de PVV vraagt om agendering van de brief B.9 (van Stichting Agrifacts van 25 sep-
tember 2023 over Artikel ’Ambtenaren en natuurbureaus zetten provinciale koppen op het natuur-
beleid’). De fractie besluit het verzoek aan te houden.

De volgende schriftelijke vragen zijn binnengekomen. 
N.a.v. A.1. (Advies veranderingsvergunning voor de locatie Schoonebeek-447 (SCH-447) (afschrift 
GS-brief van 12 september 2023 aan de minister van Economische Zaken en Klimaat)
De heer Brinkhorst (D66): Kunnen we concluderen dat GS geen voorstander is van het verlenen van 
de veranderingsvergunning?
De heer Kreuze (CDA): Onze vraag gaat over de doorontwikkeling van het ontzorgingsspoor. Is GS 
daar goed over in contact?

Gedeputeerde Jumelet: We hebben in onze brief aan de staatssecretaris erop gewezen dat de win-
ning alleen plaats kan vinden als het veilig en verantwoord is voor mens en milieu. We staan naast 
onze inwoners, want dat is heel erg belangrijk als het gaat om al die zaken die gaan over mijnbouw.  
We vragen de staatssecretaris deze aanvraag voor het veranderen van de vergunning voor 447 te be-
oordelen met een integrale blik, dus met medeneming van de voorgenomen activiteit, namelijk injectie 
in het Schoonebeek gasveld. De vraag over het ontzorgingsspoor: als provincie zijn we er bij betrok-
ken, dus dat volgen we nauwgezet samen ook met de gemeenten.  

N.a.v. A.2. (OV-bureau Groningen Drenthe; Begroting 2024 en Dienst regeling 2024 (GS-brief van 
12 september 2023)
De heer Loof (PvdA): Op welke wijze brengt GS de financiële positie van het openbaar vervoer, OV-
bureau onder de aandacht bij het Rijk en wat zijn daarop de vooruitzichten?

Gedeputeerde Jumelet: Ik kan zeggen dat wij de staatssecretaris en de minister hierop hebben aan-
gesproken. We hebben als gezamenlijke provincies € 1 miljard extra gevraagd voor het OV. De 
Tweede Kamer heeft in ieder geval € 300 miljoen gevraagd en daar is door de staatssecretaris positief 
op gereageerd. Die € 300 miljoen, die ziet voor een deel op het voorkomen van de verhoging van het 
tarief in het OV. En voor het andere deel het stutten van het OV in algemene zin. We hebben daar als 
OV-bureau ook over gesproken en we maken nu inzichtelijk wat het betekent ook voor de begroting 
die hier voorligt. Maar er zit nog een flink gat tussen 1 miljard en 300 miljoen. 

N.a.v. A.3. (Resultaten Groningen Airport Eelde (GAE) eerste halfjaar 2023 (GS-brief van 19 septem-
ber 2023)
De heer Hellendoorn (D66): De vraag die wij aan GS hebben, is om de toekomstvisie van GAE, inclu-
sief en bestuurlijke appreciatie, ook aan PS beschikbaar te stellen, voorafgaand aan aangekondigde 
bespreking over de toekomst van Groningen Airport Eelde. Daarbij heb ik tevens het verzoek om de 
vragen over de activiteiten van Groningen Airport Eelde zoals gesteld in de brief van de stichting 
Drenthe Blijft Stil van een reactie te voorzien.

Gedeputeerde Otter: Zoals al aangegeven hebben wij 20 december hier een bespreking over. Ik neem 
aan dat alle relevante stukken waar u nu naar verwijst, dat die ook tijdig op de agenda van PS zullen 
komen te staan. Als GS zullen wij in onze besluitvorming al deze stukken betrekken. 

N.a.v. A.4. (Op verzoek aanleveren informatie over de wolf in Drenthe aan de Europese Unie (GS-
brief van 21 september 2023)
De heer Brinkhorst (D66): D66 vindt de aangeleverde informatie over de wolf in Drenthe aan de Euro-
pese Commissie erg eenzijdig. Wij hebben gisteren schriftelijke vragen gesteld en die zijn helaas nog 
niet beantwoord. Deze brief graag betrekken bij de beantwoording van onze vragen.
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Statenlid Zuiker (Partij voor de Dieren): Wij vonden het heel vreemd dat het college aan de Europese 
Commissie over het voorval in Wapse heeft geschreven, en dat ze daar schrijven: ‘een schapenhou-
der werd daarbij door de wolf in zijn arm gebeten.’ Want hoe kan het college dat zou zeker weten als 
het strafrechtelijk onderzoek nog loopt? En aangezien dit dus een lopende zaak is, was het dan niet 
correcter om te schrijven over ‘een vermoeden dat de schapenhouder door de wolf in zijn arm is gebe-
ten’? En vindt het college het überhaupt verstandig om over nog lopende strafrechtelijke onderzoeken 
melding te doen aan de Europese Commissie?  
De heer Vorenkamp: Is GS er van op de hoogte dat veel schapenhouders zelfs geen melding doen of 
geen aanvraag indienen na een wolvenaanval, omdat het systeem zo omslachtig en tijdrovend is en 
de schadevergoedingsuitkering erg lang duurt?. Wij denken dat de vergoedingsregeling voor schapen-
houders en veehouders bij wolvenaanvallen op de schop moet en dat die ruimhartige dient te zijn. Kan 
GS zich daarin vinden? Zo nee, waarom niet? Zo ja, op welke termijn kunnen wij verwachten dat daar 
werk van wordt gemaakt?  
 
Gedeputeerde Van Dijk: Op de vraag van D66: de beantwoording is in voorbereiding en uiteraard 
wordt de brief  meegenomen. Op de vragen van de Partij voor de Dieren. We hebben in ieder geval 
die aanval en die verwondingen aan de hand als voldoende betrouwbaar gekwalificeerd. Of het niet 
correcter was geweest om te schrijven dat het een vermoeden was geweest, daar heeft u juridisch ge-
zien misschien gelijk, maar we hebben daar niet voor gekozen. Dat de schapenhouder door de wolf in 
zijn arm is gebeten, was al algemeen bekend en zelfs in heel Europa breed uitgemeten in de media. 
Dan de vragen van de PVV. Wij zijn op de hoogte van het feit dat veel schapenhouders geen melding 
doen. Er wordt landelijk gewerkt met standaardtarieven en die zijn door het Ministerie van LNV vast-
gesteld en wordt uitgevoerd door BIJ12. Op zich werkt het huidige systeem goed. Ook proberen wij 
onze invloed uit te oefenen om de doorlooptijden verder terug te brengen en verkennen wij of er mo-
gelijkheden zijn om een hogere compensatie uit te keren op het moment dat het wel goed beschermd 
is. Over het onderzoek naar het incident in Wapse is nog geen nieuws.  
 
N.a.v. A.6. (Regionale Uitvoeringsagenda Klimaatadaptatie 2023-2027 Werkregio Groningen en 
Noord-Drenthe (GS-brief van 22 september 2023) 
De heer Bosch (PvdA): Wat is de reden dat de impact van verdroging van ondergrond op funderingen 
en funderingsschade aan particuliere objecten niet integraal deel uitmaakt van deze uitvoerings-
agenda? Uit bijlage 2 valt op te maken dat de provincie Drenthe zelf geen projectgeld heeft aange-
vraagd. Wat is hiervan de achtergrond? 
 
Gedeputeerde Meeuwissen: De provincie heeft in 2020 een Nota Klimaatadoptatie opgesteld waar al-
lerlei maatregelen in staan, onder andere waar u ook op doelt. Hier gaat het over de werkregio Gro-
ningen en Noord-Drenthe en daar kijken we: wat willen we aanvullend doen op wat we zelf al doen? 
En wat willen we gezamenlijk doen? En de gezamenlijkheid, de meerwaarde zit aan de ene kant in het 
aanvragen van de impulsgelden, waar uw tweede vraag over gaat. En in bijvoorbeeld communicatie, 
kennisdeling, onderzoek, dat dat soort aspecten. Dus dat het hier niet genoemd wordt, betekent niet 
dat we niet doen, maar het betekent dat we dat niet in de gezamenlijkheid doen. Wij hebben ervoor 
gekozen om de impulsgelden niet als provincie aan te vragen, maar die ruimte wordt wel volledig be-
nut van de beschikbare Rijksmiddelen, doordat ook gemeenten dat aanvragen. Dus het totale bedrag, 
dat landt wel in deze regio.  
 
N.av. A.7. (Advies op verlenging winningsvergunning ZO Drenthe Zuur (afschrift GS-brief van 26 sep-
tember 2023 aan de staatssecretaris van Economische Zaken en Klimaat) 
De heer Brinkhorst (D66): Bent u met D66 van mening dat vanuit het voorzorgbeginsel er voldoende 
zwaarwegende redenen zijn om niet in te stemmen met verlenging van deze winningsvergunning?  
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Gedeputeerde Jumelet: Wij hebben in onze brief duidelijk aangegeven dat wij een aantal zorgen en 
aandachtspunten hebben als het gaat ook om de verlenging van de winningsvergunning. We hebben 
ook aangegeven dat we de staatssecretaris meegeven dat er beter ook nog in beeld moet worden ge-
bracht, de effecten van bodemdaling en ook als het gaat om informatievoorziening richting bewoners, 
over de schadeafhandeling. We staan naast onze inwoners en tegelijkertijd hebben we wel met een 
vergunning te maken die nu ‘aan snee’ is waar het gaat om verlenging.  
 
N.a.v. A.10. (Halfjaarrapportages 2023 NOM en MKB Fonds Drenthe, GS-brief van 3 oktober 2023) 
De heer Zuur: In de brief A10 staan aanbevelingen over het MKB-fonds die het college van GS over-
nemen. Maar uit die brief is niet duidelijk voor de CDA-fractie wat nu het standpunt van GS is. Afwach-
ten en dus niets doen? Of in tussentijd, wat ook in één van de aanbevelingen staat, toch verkennen 
wat de provincie nog meer kan doen. En dat betekent dus actie.  
 
Gedeputeerde Meeuwissen: De quick scan komt met twee adviezen. Het ene advies is even afwach-
ten wat die nieuwe maatregelen, die financiële instrumenten nu echt gaan betekenen, ook in de gewij-
zigde marktomstandigheden. Het tweede advies is kijken wat we verder nog kunnen doen. Behalve 
dus financiële maatregelen zijn er wellicht nog andere maatregelen. En daar zijn we ook druk mee be-
zig en daar verwacht ik op niet al te lange termijn bij u op terug te kunnen komen.  
 
N.a.v. A.11. (Project Geeserstroom (GS-brief van 3 oktober 2023) 
Mevrouw Maris (BBB): Landbouwers in het gebied voelen zich slecht vertegenwoordigd door het ont-
breken van vertegenwoordigde partijen, zoals LTO, in dit platform. De waterhuishouding heeft grote 
impact op hun bedrijfsvoering. Vraag: wat is bij dit project gedaan om de partijen actief te betrekken, 
om water- en bodemsturend het beste resultaat te behalen op het grondgebied van Staatsbosbeheer 
zonder landaankoop?  
 
Gedeputeerde Van Dijk: LTO is, net als andere partijen en andere partners in de projectgroep, verte-
genwoordigd door Plaatselijk Belang Gees. En daarnaast maken ook de boermarken Gees en Zwin-
deren deel uit van de projectgroep. Ook is de projectgroep met agrariërs in gesprek geweest. Door on-
derzoek is bepaald waar volgens het water- en bodemsturing principe de maatregelen het meest ef-
fect zouden hebben voor zowel landbouw als natuur, met behoud van de huidige natuurwaarde. En dit 
heeft onder andere geleid tot de schouw van de Geeserstroom en onderhoudsafspraken over het 
doorstroommoeras waar zich beschermde diersoorten bevinden. Indien nodig voor de waterstanden in 
de omliggende landbouwgronden wordt het gebied in delen geschoond. Er is dan ook geen landbouw-
grond verworven om dit project uit te voeren.  
 
N.a.v. A.13. (Jaarrekening 2022 ‘Nazorg fonds gesloten stortplaatsen provincie Drenthe’ (GS-brief van 
10 oktober 2023) 
De heer Zuur (CDA): Is de nazorgheffing geaccordeerd en betaald door Attero of wat deze mogelijk 
bestreden? En er is niet op alle onderdelen van het Nazorg fonds, overeenstemming bereikt met At-
tero? Kunt u ons meer vertellen hierover en wat dat onder andere financieel betekent? Is de ALM-
studie inmiddels volledig uitgevoerd? En wat zijn de resultaten? En er is vanwege de borgtocht een 
compliance certificaat ontvangen? Is dit de eerste keer dat een dergelijke borgtocht is vereist? En zo 
ja, wat is hiervan de oorzaak of redenen? Kunt u de gevolgen voor de risico inschatting schetsen van 
de over 2022 geconstateerde feiten en omstandigheden? Met andere woorden: moet de provincie zich 
zorgen maken? Bent u bereid om voor PS een informatiebijeenkomst te organiseren waarbij over 
deze problematiek, waaronder de rol en de verplichtingen van de provincie en derden, een uiteenzet-
ting kan worden gegeven en dieper op de materie kan worden ingegaan en vragen kunnen worden 
gesteld?  
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Gedeputeerde Jumelet: zal de vragen schriftelijk beantwoorden. 
 
N.a.v. B.1. (Brief van Steungroep Homanshof van 5 september 2023 over Verzoekschrift Behoud Ho-
manshof Anloo 
De heer Hellendoorn (D66): Is GS voornemens deze aanvraag in behandeling te nemen en PS te in-
formeren over hun besluit?  
Mevrouw Hilgenga (CDA): Heeft het college van GS al contact gehad met het college van B&W van 
de gemeente Aa en Hunze en met het Drents Landschap?  
 
Gedeputeerde Otter: zal schriftelijk op de vragen terugkomen.  
 
N.a.v. B.5. (Brief van de heer Ch. de Haas van 15 september 2023 over Herintroductie van konijnen) 
Statenlid Zuiker (Partij voor de Dieren): Wat is de reactie van het college hierop?  
De heer Loof (PvdA): Hoe staat er eigenlijk met de konijnenstand in onze provincie?  
De heer Vorenkamp (PVV): Gaat GS deze brief beantwoorden? Als de provincie dit voorstel wil onder-
zoeken, gaat dan ook de relatie van de konijnenstand met predatie onderzocht worden?  
 
Gedeputeerde Van Dijk: Via het programma Natuurinclusief Drenthe zet de provincie sterk in op her-
stel van landschappelijke kwaliteit en biodiversiteit buiten de natuurgebieden. Het konijn zal van deze 
ontwikkeling zeker meeprofiteren en wij zijn daarom vooralsnog geen voorstander van herintroductie, 
maar verwachten dat de konijnenstand zich, ondersteund door de ontwikkeling in het landelijk gebied, 
op eigen kracht zal herstellen. Een antwoord aan de heer De Haas ligt klaar. En de strekking daarvan 
is dat we verwachten dat toekomstige ontwikkeling in het landelijk gebied gericht op herstel van biodi-
versiteit tevens zullen leiden tot herstel van de konijnenstand. Initiatieven van derden tot het herintro-
duceren van konijnen zal de provincie beoordelen aan de hand van de eisen die de Wet natuurbe-
scherming artikel 3.34, lid 3 daaraan stelt. In een gunstig biotoop draagt predatie ook bij aan een ge-
zonde populatie, zoals u weet. En het tegengaan van predatie is een uiterste maatregel die pas in 
beeld komt wanneer populatieherstel, ondanks verbetering van de biotoop blijft.   
 
N.a.v. B.10. (Brief van Omwonenden Noord Lheeder Es, Werkgroep Schone Bollenteelt Midden-Dren-
the, Vereniging Meten=Weten en AARDige buren van 3 oktober 2023 over Spuitgegevens) 
Mevrouw Kleine Deters (D66): Bent u bereid de spuitgegevens op aanvraag beschikbaar te stellen? Is 
GS hiertoe bereid zonder een Woo procedure, de vroegere Wob procedure, ja of nee?  
De heer Rook (GroenLinks): We zouden van GS willen weten of zij ook de zorg delen van de omwo-
nenden over het zeer ernstig effect van pesticiden op de gezondheid van omwonenden? Is GS bereid 
om hun uiterste best te doen om die gezondheid te beschermen? 
 
Gedeputeerde Otter: Gegevens die we niet hebben, die kunnen we ook niet verstrekken. Dus het ant-
woord is daarop: nee. En ook al zouden wij, maar dat is meer juridisch, zouden we ze misschien nog 
op kunnen vragen, dan heb je in het kader van Woo verzoek nog altijd toestemming van betrokkenen 
nodig. Dus dan zal daar waarschijnlijk ook weer een ‘nee’ uit volgen. Dus het antwoord blijft volgens 
mij linksom of rechtsom gewoon nee. Dan de vraag van GroenLinks: zoals bekend heeft mevrouw 
Klijnsma een dialoog gestart, aantal jaren terug met onder andere telers en omwonenden. Daar is ook 
een brief uit voortgekomen gedateerd 17 maart 2023 met adviezen aan de overheden, aan de over-
heid, provincie is daar één van… U krijgt zeer binnenkort daarop een reactie vanuit het college. Dan 
ziet u in ieder geval hoe het college erin staat.  
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N.a.v. B.12. (Afschrift brief van Stichting Platform Keelbos van 11 oktober 2023 aan Gedeputeerde 
Staten van Drenthe over Ontbossing Weegbrugweg Wijster) 
Statenlid Peeks (Partij voor de Dieren): Wij lazen dus dat daar rondom de VAM-plas gekapt was. En 
mijn vraag is dan ook: is er inmiddels herplant, heeft dat plaatsgevonden en waar? En mijn tweede 
vraag was een beetje over de toon van de brief, vooral het tweede deel trof ons nogal, vooral in het 
kader van de regenboog week. En ik ben benieuwd wat het college daarvan vindt.  
 
Gedeputeerde Van Dijk: Er heeft nog geen herplant plaatsgevonden, voor zover wij weten. Maar dan 
ga ik nog even voor u uitzoeken en daar kom ik bij u terug. En over de toon van een brief van Attero, 
daar ga ik niet over, dat is aan Attero.   

6. Rondvraag 

Er zijn twee rondvragen binnengekomen. 
 
Rondvraag 1 over nieuw voetbalstadion FC Emmen 
De fractie van Sterk Lokaal Drenthe (de heer Dekker) stelt vragen over de bouw van een nieuw voet-
balstadion in Emmen. Sterk Lokaal Drenthe heeft een drietal vragen over deze ontwikkelingen in Em-
men aan de gedeputeerde. hoe staat het nieuwe college tegenover de bouw van een nieuw stadion? 
Gaat de provincie een financiële bijdrage doen aan dit voetbalstadion? Zo ja, is er bekend in welke 
vorm? Een vorm van een lening of een subsidie bijvoorbeeld? Wordt PS meegenomen in het ontwik-
kelproces rondom dit project? 
 
Gedeputeerde Jumelet: In ons coalitieakkoord schrijven wij dat we bovenregionale sportvoorzieningen 
ook willen bijstaan, willen helpen, als het gaat om een laatste steuntje in de rug. De situatie is op dit 
moment, dat wij met elkaar nadenken, ook over wat dat dan betekent in een uitwerking van het coali-
tieakkoord. U refereert aan een bijeenkomst, ik was daar niet. En dat heeft ook een reden, want ik 
vind eerst dat we in GS, maar ook in de Staten, met elkaar eerst een positie moeten bepalen hierover, 
maar dat we een positieve houding hebben. Het tweede wat u vraagt is in welke vorm. Als GS gaan 
we het coalitieakkoord uitwerking en ook een financiële vertaalslag geven. Natuurlijk zullen we PS 
daarbij betrekken. 
 
Rondvraag 2 over plafond zorgverzekeraars 
De BBB-fractie (mevrouw Veltrop) stelt vragen over het plafond dat is bereikt bij diverse zorgverzeke-
raars. Hierdoor kunnen Drentenaren niet meer de zorg krijgen die ze nodig hebben. Is GS bereid een 
signaal af te geven aan Zorgverzekeraar Nederland voor onze Drentse burgers met behoud van 
goede zorg? En zo ja, op welke termijn en op welke manier denkt GS dit te gaan doen?  
 
Gedeputeerde Turenhout: Afgelopen weekend zijn we door Zilveren Kruis persoonlijk geïnformeerd. 
De kernboodschap daarbij was: de zorg voor Drentse inwoners blijft beschikbaar en toegankelijk. Dus 
inwoners blijven wel de zorg ontvangen als ze die nodig hebben, maar worden doorverwezen naar an-
dere ziekenhuizen. De normale gereguleerde geplande zorg gaat gewoon door. Het gaat om planbare 
ingrepen die aan het eind van het jaar gemaakt moeten worden. En daar is op dit moment geen bud-
gettaire ruimte meer voor. Vandaar dat de oplossing in andere ziekenhuizen wordt gezocht. Wij gaan 
via onze bestaande contacten met Zilveren Kruis een vinger aan de pols houden. Een signaal naar de 
Zorgverzekeraars ligt op dit moment niet voor de hand, want het gaat hier om een specifieke situatie 
en specifieke afspraken die het Zilveren Kruis heeft met de ziekenhuizen. Een tweede lijn die we wil-
len inzetten is: we hebben een Gezondheidstafel onder voorzitterschap van onze commissaris van de 
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Koning. Daar zijn alle zorgpartijen aanwezig en wij zullen daar zorgen dat dat ingebracht wordt. Zorg-
belang Drenthe zit daar ook aan tafel en die zouden we nog kunnen bevragen of zij al signalen heb-
ben ontvangen of ervaringen hebben die ook aandacht nodig hebben. 

7. Verordening Europese Landbouwsubsidies 2023-2027 provincie Drenthe; Statenstuk 
2023-129 

Gevraagd wordt te besluiten: 
- de Verordening Europese Landbouwsubsidies 2023-2027 provincie Drenthe vast te stellen. 
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat Statenstuk 2023-129 als een B-stuk wordt 
behandeld bij de PS-vergadering van 8 november in verband met een aangekondigde amendement 
van PVV. 

8. Drents Programma Landelijk Gebied (DPLG)  

Toezegging 
Gedeputeerde Otter zegt toe dat voor eind deze week een brief komt met alle antwoorden op de 
schriftelijk ingediende vragen van de verschillende fracties over de brief van GS van 10 oktober 2023.  
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat dit onderwerp voor nu voldoende is behan-
deld. 

9. Schorsing van de vergadering tot 1 november 2023  

De voorzitter schorst de vergadering om 12.54 uur. 

10. Heropening vergadering en mededelingen (blok 2 en 3)  

De voorzitter (mevrouw Udinga)  heropent de vergadering op 1 november om 9.30 uur en heet de 
aanwezigen welkom. 
Er heeft zich een inspreker gemeld bij agendapunt 12 Totstandkoming cultuurnota. 
Gedeputeerde Meeuwissen zal de commissievergadering om 11.00 uur verlaten in verband met een 
bijeenkomst met minister De Jonge in Ede in het kader van de Regiodeal Zuid- en Oost- Drenthe. 
Gedeputeerde Otter geeft aan dat er een probleem is ontdekt met een groot aantal co-vergisters, 
waarin stoffen zijn aangetroffen die er niet in horen. Wij zullen u op de hoogte houden.  

11. Rondvraag 

Er zijn zes rondvragen binnengekomen.  
 
Rondvraag 1 over gevolgen brief demissionaire ministers De Jonge en Jetten voor het realise-
ren van de RES opgave 
De fractie van Sterk Lokaal Drenthe (de heer Dekker) stelt vragen over de brief aan de Tweede Kamer 
door de demissionaire ministers De Jonge en Jetten voor de voorwaarden rondom het realiseren van 
de RES-opgave. Wat zijn de gevolgen voor Drentse gemeenten met betrekking tot deze voorgestelde 
aanpassingen voor de plannen omtrent de RES en voor de nog niet gerealiseerde projecten en de 
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planologisch nog niet vastgelegde projecten? Wil de gedeputeerde de vraag bij de Tweede Kamer 
neerleggen of alle zonnepanelen mogen meetellen voor de RES? Wat wordt de rol van de provincie 
om mogelijke problemen rondom de RES te voorkomen? 
 
Rondvraag 2 over verbod zonneparken in weiland en natuur 
De fractie van BBB (mevrouw Jongman) stelt vragen over het verbod van zonneparken in weiland en 
natuur. Wat is de impact van dit verbod op de te ontwikkelen visie op RO, klimaatakkoord, energie-
transitie-agenda en is er nog wel ruimte op het net voor de uitzonderingen? Hoe interpreteert de pro-
vincie de bedoeling dat de opwekking van zonne-energie in principe altijd in combinatie met ander ge-
bruik van gronden plaatsvindt? Hoe interpreteert de provincie de zin “Plannen die nu al in ontwikkeling 
zijn en afwijken van de nieuwe afspraken, kunnen gewoon doorgaan”? Op onbenutte terreinen in lan-
delijk gebied en landbouw- en natuurgronden verleent de provincie geen vergunningen meer. Gaat 
GS actief de lopende aanvragen hierover informeren? Wat is de impact van het aangekondigde ver-
bod op lokale energie-initiatieven, energiecorporatie in wording?  
 
Rondvraag 3 over voorkeursvolgorde zonnepanelen 
De fractie van het CDA stelt een vraag over de voorkeursvolgorde zonnepanelen. Op welke wijze is 
deze voorkeursvolgorde uitvoerbaar hier in Drenthe en wat is de stand van zaken op dat punt? 
 
Gedeputeerde Jumelet zegt toe dat er op korte termijn een brief vanuit GS komt dat duiding geeft op 
de brief van het Rijk (minister de Jonge) en de gevolgen voor de RES Drenthe en de gaande ontwik-
kelingen.  
 
Rondvraag 4 over informatie ten aanzien van aardbevingen 
De fractie van D66 stelt vragen over de informatie op de provinciale website t.a.v. aardbevingen. Hoe 
staat de provincie burgers terzijde staat in geval van vragen, onrustgevoelens of schade? Is GS voor-
nemens om in dit dossier zich actief voor de inwoners van Drenthe in te zetten? 
 
Gedeputeerde Jumelet zegt toe te kijken naar de website met betrekking tot de informatie over aard-
bevingen. De omgekeerde bewijslast geldt ook in ieder geval als het gaat om Noord-Drenthe, want dat 
is aan de orde. De website is benoemd en ik heb al aangegeven dat ik daar graag naar wil kijken om 
te voorkomen dat mensen in het ongewisse blijven. Goede informatie is op dit punt nodig. 
 
Rondvraag 5 over advies van de CvdK op verbod gewasbeschermingsmiddelen en bijeenkomst 
Ctgb 
De D66-fractie (mevrouw Kleine Deters) stelt vragen over het kennisnemen van het advies op het ver-
bod op schadelijke gewasbeschermingsmiddelen en de bijeenkomst met het Ctgb. Uit welke brief, 
nota of iets dergelijks, kunnen wij kennisnemen van dit advies dat de commissaris van de Koning 
voornemens is uit te brengen, ervan uitgaande dat het artikel in het Dagblad van het Noorden juist is. 
De bijeenkomst met het Ctgb zijn we benieuwd of dat een openbare bijeenkomst is en wanneer deze 
dan gepland staat? 
 
Rondvraag 6 over advies van de CvdK, standpunt college en organisatie Meten=Weten. 
De fractie van Sterk Lokaal Drenthe (heer Schoenmaker) stelt vragen over het advies van de CvdK op 
het gewasbeschermingsmiddelen, het standpunt van het college en de organisatie Meten=Weten. 
In hoeverre is het gewenst dat er uitspraken in de krant verschijnen die politiek gekleurd zijn in de rol 
van commissaris van de Koning, waarbij het onduidelijk is of het college deze uitspraken deelt en de 
Staten niet geconsulteerd zijn omtrent het advies? Is het advies van de commissaris van de Koning, 
zoals verwoord in de krant, het standpunt van het college? Is het college bereid op zeer korte termijn 
met het Ctgb of om het Ctgb uit te nodigen in de Staten van Drenthe om duidelijk te maken wie ze zijn, 



 

11 

wat ze doen, hoe ze werken en hoe ze tot adviezen komen? Is het college bereid om op zeer korte 
termijn de belangenorganisatie Meten=Weten uit te nodigen om in de Staten van Drenthe duidelijk te 
maken wie ze zijn, wat ze doen, hoe ze werken en hoe ze tot adviezen komen? 
 
Gedeputeerde Otter: Een aantal jaren terug is de commissaris gevraagd om een gesprekstafel rond 
bollenteelt te leiden. Vanuit die gesprekstafel is een brief gekomen en die bestaat uit een optekening 
van alles wat aan punten in die tafel is genoemd. Eén van de punten was: maak een lijst van alle ge-
wasbeschermingsmiddelen die je eigenlijk zou willen verbieden. Dat wil niet zeggen dat dat een ad-
vies is van de commissaris; het is een brief van de commissaris, eigenlijk een gespreksverslag, ver-
stuurd door de commissaris. In die brief van 17 maart zit een bijlage bij waar alle constateringen in 
staan en daarachter staat ook een advies. Dat is het advies van de commissaris hoe om te gaan met 
de genoemde bespreekpunten. Die brief is naar de verschillende overheden verstuurd, waaronder de 
provincie Drenthe. GS heeft bij brief van 17 oktober, die ook naar PS is verstuurd, een reactie gege-
ven op de adviezen van de commissaris uit de brief van 17 maart. Als GS hebben we nagenoeg ge-
heel de adviezen van de commissaris overgenomen. Eén van de adviezen is: nodig de Ctgb een keer 
uit om in gesprek te gaan met de omwonenden. Dat gesprek zal georganiseerd worden begin 2024 en 
daar bent u ook allen welkom, daarvoor zult u ook uitgenodigd worden. Het uitnodigen van Me-
ten=Weten is aan PS zelf, dus dat zult u zelf moeten doen.  
De commissaris heeft geen politiek standpunt ingenomen. De commissaris heeft in de brief van 
17 maart opgetekend wat ze gehoord heeft. Ze heeft er wel een persoonlijk advies bij gegeven naar 
de verschillende overheden en wij hebben daar op 17 oktober weer op gereageerd.  
 
Gedeputeerde Otter zegt toe het advies van de CvdK van 17 maart 2023 omtrent gewasbescher-
mingsmiddelen toe te sturen. 

12. Totstandkoming cultuurnota 2025-2028; brief van het college van Gedeputeerde Staten 
van 26 september 2023, kenmerk 39/5.3/2023001264 

Bij het agendapunt heeft zich een inspreker gemeld, mevrouw A. Bakelaar is bestuurder van Biblionet 
Drenthe. (De volledige tekst van mevrouw Bakelaar staat vermeld in het transcript van deze vergade-
ring).  

Gevraagd wordt te besluiten 
- om wensen en bedenkingen te uiten ten behoeve van de totstandkoming van het nieuwe cultuur-

beleid voor de periode 2025-2028.  
Hiervoor zijn in de startnotitie de processtappen, de rol, participatiemomenten, de uitgangspunten en 
ontwikkelingen rondom de nieuwe provinciale cultuurnota opgenomen.  
Daarop heeft GS in aanvulling een aantal vragen voor u.  
1. Stemt u in met de genoemde uitgangspunten voor het nieuwe cultuurbeleid? 
2. Hoe kijkt u naar onze rol ten opzichte van de Drentse gemeenten als het gaat om cultuur? 
3. Hoe kijkt u naar de genoemde ontwikkelingen? 
4. Hebt u nog aanvullingen op de genoemde uitgangspunten en/of het proces? 
 
Toezeggingen 
Gedeputeerde Otter zegt toe een overzicht te sturen met alle subsidies die vanuit de cultuurnota ver-
leend worden. 
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat de antwoorden zullen worden meegenomen 
door het college in het vervolgtraject. Volgens de planning zien we zowel de ontwerpcultuurnota als de 
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definitieve cultuurnota nog terug in de Statencommissies zodat nieuwe cultuurnota voor de zomer van 
2024 vastgesteld kan worden. 

13. Begroting 2024, incl. 8e wijziging van de Begroting 2023; Statenstuk 2023-127 

Gevraagd wordt te besluiten 
1. de Begroting 2024 vast te stellen, inclusief de 8e wijziging van de Begroting 2023;  
2. de lasten en baten in de Begroting 2024 te autoriseren in totalen per programma;  
3. het tarief voor de opcenten op de motorrijtuigenbelasting voor 2024 ongewijzigd te laten;  
4. de drempel voor lastneming bij projectsubsidies als bedoeld in artikel 7, tweede lid, van de Finan-

ciële verordening provincie Drenthe 2020 voor het begrotingsjaar 2024 vast te stellen op een be-
drag van € 800.000,--;  

5. een Reserve wettelijke boscompensatie in te stellen (ingang: 1 januari 2024) met een initiële stor-
ting van € 0,--;  

6. de begrotingssubsidies 2024, zoals vermeld in paragraaf II.4.5 van de Begroting 2024, goed te 
keuren;  

7. het Normenkader 2024 vast te stellen en Gedeputeerde Staten te mandateren wijzigingen in het 
Normenkader goed te keuren, indien deze tussen 8 november 2023 en 31 december 2023 plaats-
vinden;  

8. het Controleprotocol 2023/2024 vast te stellen;  
9. kennis te nemen van de Uitvoeringsinformatie 2024.  
 
Toezeggingen 
Gedeputeerde van Dijk zegt toe het voorstel om de begroting te visualiseren, waarbij visualisaties ge-
koppeld zijn aan ambities op te nemen. 
Gedeputeerde Otter zegt toe met een apart voorstel te komen over de inzet van de gelden voor Ko-
ningsdag. 
Gedeputeerde Jumelet zegt toe dat hij schriftelijk terugkomt op een vraag van de CU of alle plannen 
uit het Meerjaren Onderhoudsprogramma (MJOP) zijn uitgevoerd nu het potje voor groot onderhoud 
wegen en vaarwegen een jaar eerder leeg is dan verwacht.  
Gedeputeerde Otter zegt toe schriftelijk terug te komen op de stikstofuitstoot van GAE. 
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat Statenstuk 2023-127 als een B-stuk wordt 
behandeld bij de PS-vergadering van 8 november. 

14. Belastingverordening Drenthe 2024; Statenstuk 2023-130 

Gevraagd wordt te besluiten 
- de Belastingverordening Drenthe 2024 vast te stellen. 
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat Statenstuk 2023-130 als een A-stuk wordt 
behandeld bij de PS-vergadering van 8 november. 

15. IPO-, SNN- en EU-aangelegenheden, NRK en verbonden partijen 

De heer Uppelschoten heeft een mededeling m.b.t. de Algemene Ledenvergadering van het IPO. 
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16. Sluiting 

De vergadering wordt gesloten om 15.25 uur. 
De volgende vergadering zal plaatsvinden op woensdag 15 november. 
 
 
 
 
Vastgesteld in de vergadering van de Statencommissie van 15 november 2023. 
 
 
 
          , voorzitter 
 
 
 
          , Statenadviseur 
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Toezeggingenlijst Statencommissie van 18 oktober en 1 november 2023 
     
Naam Omschrijving Startdatum Einddatum Stand van zaken 
     
1. Actualisatie 
Luchtvaartbeleid 

Gedeputeerde Bijl zegt toe dat er een actualisatie 
komt van het provinciaal Luchtvaartbeleid. 
 

FCBE 
23-06-2021 

08-12-2021 Vanwege de ontwikkelingen in de onbemande 
luchtvaart en wat dit betekent voor het 
Drentse luchtvaartbeleid, is het wenselijk om 
het nieuwe beleid nog enige tijd uit te stellen 
totdat hier meer bekend over is. 
 

2. Betrekken van 
onderwijsinstellingen bij 
wielerbaan 

Gedeputeerde Brink zegt toe dat hij PS op de 
hoogte houdt van het gesprek met de gemeente 
Assen over de wens van de staten om zoveel 
mogelijk sport en bewegen, opleidingen, 
onderwijsinstellingen te willen betrekken bij de 
wielerbaan. 
 

FCBE 
14-04-2021 

07-12-2021 
 
 
 
 
 
 
28-03-2023 

Bij brief van 7 december 2021 laat GS weten 
dat de gemeente Assen aan heeft gegeven 
dat het momenteel niet lukt om binnen de 
gestelde kaders de plannen te realiseren. De 
belangrijkste oorzaak zijn de gestegen 
bouwkosten. 
 
De gemeente Assen heeft de provincie per 
brief geïnformeerd over de plannen voor de 
ontwikkeling van een Onderwijs & 
beweegcampus, waar de wielerbaan integraal 
onderdeel van zal worden. Voor wat betreft 
een extra financiële bijdrage kan pas 
uitsluitsel geven worden nadat de plannen 
definitief zijn en de besluitvormingsprocessen 
doorlopen zijn.  
(LIS A.27 Statencommissie 17-05-2023) 
 

3. Concept Universiteit van 
het Noorden 

Gedeputeerde Bijl zegt toe direct na het zomer-
reces te komen met een update over de precieze 
gang van zaken van het concept Universiteit van 
het Noorden. 
 

PS 
02-06-2021 
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4. Overlast verzorgende 
asielzoekers (veiligelanders) 

Commissaris van de Koning zegt toe de uitkomst 
van het overleg met diverse partijen over de 
overlast verzorgende asielzoekers (veiligelanders) 
te delen met PS. 
 

PS 
10-11-2021 

01-02-2022  

5. Ruimte voor Ruimte 
regeling 

Gedeputeerde Brink zegt toe de Ruimte voor 
Ruimte regeling nog eens tegen het licht te 
houden, om te kijken naar verbeteringen. 
 

OGB 
02-03-2022 

07-09-2022 Update 12-05-2022:  
Gedeputeerde Brink meldt per mail dat het 
voorstel voor aanscherping van de Ruimte 
voor Ruimte regeling naar verwachting in 
kwartaal 3 naar de Staten komt. 
 

6. Regionaal Mobiliteitsplan 
Drenthe 

Gedeputeerde Vedelaar zegt toe bij versie 2.0 een 
afkortingenlijst toe te voegen. 
 

OGB 
23-03-2022 

07-02-2023 Update 07-02-2023:  
Regionaal Mobiliteitsplan 2.0 wordt medio 
2023 zoals het nu staat. 
 

7. Subsidieregeling voor 
woningeigenaren 

Gedeputeerde Stelpstra zegt toe PS op de hoogte 
te zullen houden of de subsidieregeling voor 
woningisolatie bij woningeigenaren met een laag 
inkomen, het juiste instrument is. 
 

PS 
13-04-2022 

  

8. Uitnodigen Nationaal 
coördinator Discriminatie en 
Racisme 

Gedeputeerde Kuipers zegt toe de Nationaal 
coördinator Discriminatie en Racisme uit te nodigen 
voor het najaar van 2022 om met de Staten en 
andere belangstellenden in gesprek te gaan over 
discriminatie en racisme in Drenthe. Hij zal hierover 
in overleg gaan met de Statengriffie.  
 

PS 
01-06-2022 

 In het presidium van 31-10-2022 is 
afgesproken dat de Nationaal coördinator 
Discriminatie en Racisme uit te nodigen na de 
Statenverkiezingen en voor het zomerreces. 
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9. Alliantieproject 
Buurtvervoer Midden-
Drenthe 

Gedeputeerde Kuipers zegt toe dat wanneer het 
alliantieproject Buurtvervoer Midden-Drenthe een 
succes is, hij samen met gedeputeerde Vedelaar 
zal onderzoeken of het project vanuit de Sociale 
Agenda en vanuit mobiliteit verder gebracht kan 
worden. 
 

PS 
14-12-2022 

 Update 05-07-2023:  
Het project is nog niet afgerond; de 
toezegging kan blijven staan. 

10. Ondersteuning 
evenementen Wet 
natuurbescherming 

Gedeputeerde Kuipers zegt toe dat hij gaat kijken 
hoe de provincie de evenementen nog extra 
kunnen ondersteunen als het gaat om de Wet 
natuurbescherming. De Staten zullen daarover, 
hetzij via brief hetzij via gesprek, op de hoogte 
worden gebracht voor 12 juli 2023. 
 

PS 
30-05-2023 

  

11. Formatiestukken delen 
met PS 

Formateur Baltes doet de toezegging om - op 
verzoek van de heer Pormes - de stukken te delen 
dat heeft geleid tot het resultaat. 
 

PS 
12-07-2023 

 √ LIS A.8 Statencommissie 15-11-2023 

12. Grondwet 175 jaar Commissaris van de Koning doet de toezegging 
dat GS nog met een antwoord komt hoe de motie 
van GroenLinks uitgevoerd zou kunnen worden. 
 

PS 
12-07-2023 

  

13. Winningsplan 
Wannerperveen 

Gedeputeerde Jumelet komt schriftelijk terug op de 
vraag wat er gebeurt met het productiewater, wat 
niet afgevoerd wordt? 
(GS-brief over Advies op geactualiseerd winnings-
plan Wanneperveen) 
 

Statencie 
06-09-2023 

 √ LIS A.4 Statencommissie 15-11-2023 

14. Herbegrenzen NNN en 
woningbouw 

Gedeputeerde Van Dijk komt schriftelijk terug op 
een vraag van de heer Schoenmaker of het 
herbegrenzen van NNN wel kan in relatie met 
woningbouw (Statenstuk 2023-125). 
 

Statencie 
06-09-2023 

 √ LIS A.25 PS 08-11-2023 
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15. Verslag natuur-
compensatie 

Gedeputeerde Van Dijk zegt toe dat hij PS jaarlijks 
een verslag laat toekomen over natuurcompensatie 
(Statenstuk 2023-125). 
 

Statencie 
06-09-2023 

 √ LIS A.25 PS 08-11-2023 

16. Overzicht oud een 
nieuwe aanbevelingen 

Gedeputeerde Otter zegt toe dat hij meer 
helderheid verschaft door een overzicht (verband-
staatje) te maken hoe de oude 8 aanbevelingen 
volgens GS terug komen in de 4 nieuwe 
aanbevelingen (Statenstuk 2023-126). 
 

Statencie 
06-09-2023 

 √ LIS A.25 PS 08-11-2023 

17. Overzicht Groenfonds Gedeputeerde Van Dijk zegt toen met een over-
zicht te komen van het Groenfonds. Wat zit er in en 
wat is er uitgegaan (Statenstuk 2023-125). 
 

Statencie 
06-09-2023 

 √ LIS A.25 PS 08-11-2023 

18. Vervolg Quickscan 
IJsbaan 

Gedeputeerde Jumelet neemt het initiatief om met 
de opstellers van de Motie IJsbaan om tafel te 
gaan over vervolg van de Quickscan. 
 

Statencie 
06-09-2023 

 √ Een afspraak is gepland. 

19. Rol contact-
gedeputeerde 

Gedeputeerde Meeuwissen zegt toe dat GS bij de 
Staten terugkomen over wat precies de rol van de 
contactgedeputeerde is en hoe we daar met elkaar 
vorm en inhoud aan geven. 
 

Statencie 
06-09-2023 

  

20. Informatievoorziening 
Omgevingsdienst 
Groningen 

Gedeputeerde Otter zegt toe schriftelijk terug te 
komen op de vraag hoe de informatievoorziening 
loopt met betrekking tot de taken die de Omgeving 
dienst Groningen voor Drenthe uitvoert en of ODG 
toegevoegd kan worden aan de lijst van Verbonden 
Partijen. 
 

Statencie 
06-09-2023 
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21. Jongerenadviesraad en 
cultuurnota  

Gedeputeerde Otter zegt toe dat hij de Jongeren-
adviesraad gaat uitnodigen voor een gesprek over 
de nieuwe cultuurnota. 
 

Statencie 
06-09-2023 

  

22. Provinciale Regenboog 
ambassadeur 

Gedeputeerde Turenhout zegt toe terug te komen 
op de vraag of de provinciale Regenboog 
ambassadeur ook onderdeel gaat vormen in het 
reglement van de Adviesraad Toegankelijkheid. 
 

Statencie 
06-09-2023 

  

23. Werkbezoek Roden De griffie plant een werkbezoek van de Staten in 
aan Havezate Mensinge en Speelgoedmuseum  
Roden. 
 

Statencie 
06-09-2023 

  

24. NOM Gedeputeerde Meeuwissen zegt toe om in de 
eerste helft 2024 een bijeenkomst met PS te 
organiseren om te praten over het nieuwe 
strategisch kader van de NOM. 
 

Statencie 
06-09-2023 

  

25. Werkbezoek CuRe 
Technology  

Gedeputeerde Meeuwissen zegt toe een 
werkbezoek te organiseren naar fabriek CuRe. 
 

Statencie 
06-09-2023 

 Update  
Er is op 06-09-2023 een 
informatiebijeenkomst gepland in het 
provinciehuis. 

26. Nieuwe economische 
koers 

Gedeputeerde Meeuwissen zegt toe dat bij het 
opstellen van de Nieuwe economische koers 
opnieuw wordt gekeken naar de inzet van de 
instrumenten subsidies en leningen en stapeling 
daarvan. 
 

Statencie 
20-09-2023 

  

27. Overzicht verbonden 
partijen 

Gedeputeerde Otter zegt toe een overzicht te 
leveren welke Drentse gedeputeerde bij de diverse 
verbonden partijen betrokken is.  
 

Statencie 
20-09-2023 
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28. Wijzigingen nota 
verbonden partijen 

Gedeputeerde Otter zegt toe dat op hoofdlijnen 
wordt aangeven wat de wijzigingen tov de oude 
nota verbonden partijen zijn. 
 

Statencie 
20-09-2023 

  

29. Aangaan verbonden 
partijen 

Gedeputeerde Otter zegt toe schriftelijk terug te 
komen hoe en wanneer een verbonden partij wordt 
aangegaan. 
 

Statencie 
20-09-2023 

  

30. Bestuursrapportage 
2024 ev 

Gedeputeerde van Dijk zegt toe te kijken naar de 
gehanteerde systematiek van de voortgang en 
bijbehorende symbolen bij de bestuursrapportages. 
 

Statencie 
20-09-2023 

  

31. Factsheet wolf in 
Drenthe 

Gedeputeerde Turenhout zegt toe om schriftelijk 
terug te komen op de actualisatie van het 
Faunabeheerspan. 
 

PS 
27-09-2023 

 √ LIS A.17 Statencommissie 15-11-2023 

32. Drents Programma 
Landelijk Gebied (DPLG) 

Gedeputeerde Otter zegt toe dat voor eind deze 
week een brief komt met alle antwoorden op de 
schriftelijk ingediende vragen van de verschillende 
fracties over de brief van GS van 10 oktober 2023. 
 

Statencie 
18-10-2023 

 √ LIS A.5 Statencommissie 15-11-2023 

33. Jaarrekening 2022 
‘Nazorg fonds gesloten 
stortplaatsen provincie 
Drenthe’ 
 

Gedeputeerde Jumelet zal de vragen schriftelijk 
beantwoorden. 

Statencie 
18-10-2023 

 √ LIS A.7 Statencommissie 15-11-2023 

34. Behoud Homanshof 
Anloo 

Gedeputeerde Otter zal schriftelijk op de vragen 
terugkomen. 

Statencie 
18-10-2023 

 √ LIS A.6 Statencommissie 15-11-2023 
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35. Gevolgen (zonneladder) 
voor RES 

Gedeputeerde Jumelet zegt toe dat er op korte 
termijn een brief vanuit GS komt dat duiding geeft 
op de brief van het Rijk (minister de Jonge) en de 
gevolgen voor de RES Drenthe en de gaande 
ontwikkelingen. 
 

Statencie 
01-11-2023 

  

36. Website Aardbevingen Gedeputeerde Jumelet zegt toe te kijken naar de 
website mbt de informatie over aardbevingen. 
 

Statencie 
01-11-2023 

  

37. Gewasbeschermings-
middelen 

Gedeputeerde Otter zegt toe het advies van de 
CvdK van 17 maart 2023 omtrent gewas-
beschermingsmiddelen toe te sturen. 
 

Statencie 
01-11-2023 

  

38. Subsidies culturele 
instellingen 

Gedeputeerde Otter zegt toe een overzicht te 
sturen met alle subsidies die vanuit de cultuurnota 
verleend worden. 
 

Statencie  
01-11-2023 

 √ LIS A.24 Statencommissie 15-11-2023 

39. Visualisatie Begroting Gedeputeerde van Dijk zegt toe het voorstel om de 
begroting te visualiseren (waarbij visualisaties 
gekoppeld zijn aan ambities) op te nemen. 
 

Statencie 
01-11-2023 

  

40. Koningsdag 2024 Gedeputeerde Otter zegt toe met een apart 
voorstel te komen over de inzet van de gelden voor 
de Koningsdag. 
 

Statencie 
01-11-2023 

  

41. Meerjaren Onderhouds-
programma (MJOP) 

Gedeputeerden Jumelet zegt toe dat hij schriftelijk 
terugkomt op een vraag van de CU of alle plannen 
uit het MJOP zijn uitgevoerd nu het potje voor groot 
onderhoud wegen en vaarwegen een jaar eerder 
leeg is dan verwacht.  
 

Statencie 
01-11-2023 

 √ LIS A.23 Statencommissie 15 -11-2023 
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42. Stikstofuitstoot GAE Gedeputeerde Otter zegt toe schriftelijk terug te 
komen op de stikstofuitstoot van GAE. 
 

Statencie 
01-11-2023 

  

 
Moties 
M2020-12 
Brede Welvaart en duurzame 
ontwikkelingsdoelen als koers 
bij maatregelen economisch 
herstel 

Verzoekt het college om: 
- De principes van de brede welvaart en de 

17 duurzame ontwikkelingsdoelen (SDG's) van 
de Verenigde Naties als koers zien bij de 
uitwerking van de maatregelen gericht op 
economisch herstel tijdens als na de corona-
crisis; 

- deze principes en koers te betrekken bij de 
door GS in het najaar te organiseren 
bijeenkomst 'Weg uit de coronacrisis'. 

 

01-07-2020   

M2021-25,Innovatie 
infrastructuur en luchtkwaliteit 

Verzoekt het college om: 
- PS te informeren m.b.t. de stand van zaken 

rondom dit soort van IT-innovatie in Noord-
Nederland (inclusief Flevoland en in het 
bijzonder in Drenthe); 

- een verkenning uit te voeren in hoeverre dit 
soort van IT-innovatie ook in de provincie 
Drenthe te implementeren is; 

- aan bijvoorbeeld de bestuurscommissie MIRT 
of het Regionaal verband te verzoeken of zij in 
deze een proactieve rol kunnen vervullen om 
de betrokken stakeholders in dit onderwerp te 
horen. 

 

07-07-2021   
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M 2021-41  
‘Burgers betrekken bij 
provinciale financiën’ 

Verzoekt het college om: 
- online presentaties te maken ten behoeve van 

burgers waarin een begrijpelijke uitleg wordt 
gegeven over de wijze waarop de financiële 
huishouding van de provincie Drenthe werkt; 

- er ten behoeve van specifieke momenten zoals 
de begroting, voorjaarsnota of de jaarstukken, 
jaarlijks begrijpelijke online presentaties worden 
gemaakt ten behoeve van alle burgers. 

 

10-11-2021 22-02-2023 Dit onderwerp is besproken in de laatste 
bijeenkomst van de Werkgroep 
Programmabegroting. In 2022 zijn in dit 
verband de bekende ‘infographics’ opnieuw 
verschenen. Voor 2023 wordt vanuit de 
verkiezingen en door het nieuwe college 
bekeken hoe verder vorm gegeven zal 
worden aan deze motie. 
 

M2022-18, Ruimte voor de 
Nedersaksenlijn 

Verzoeken het college: 
- volop inzet te blijven plegen op de 

Nedersaksenlijn vanuit alle verschillende 
disciplines, en de NSL als grote ruimtevrager 
een plek te geven in de actualisatie van de 
omgevingsvisie. 

 

01-06-2022  Update 07-02-2023:  
Nedersaksenlijn wordt volop inzet op 
gepleegd. Zie opgeleverde bidbook met 
daarbij MIRT onderzoek dat we nu mogen 
uitvoeren (LIS A.21 van OGB 23-11-2022). 
Volgend ijkmoment zal rond de 
voorjaarsnota zijn. 
 

M 2022-30 
Hoge nood in Drenthe 

Verzoekt het college om: 
- voor 1 juni 2023 in beeld te brengen welke 

mogelijkheden er zijn om aan de behoefte van 
de bezoekers te voldoen en welke partijen 
daarin aan zet zouden zijn; 

- zo mogelijk met een voorstel te komen hoe tot 
realisatie over kan worden gegaan. 

 

PS 28-9-2022 08-06-2023 Update: 
Er is enige vertraging opgelopen bij de 
inventarisatie ivm aanleveren van data door 
stichting ‘Hoge Nood’, deze inmiddels 
aanwezig is en er wordt aan gewerkt om het 
onderzoek zo snel mogelijk af te ronden.  
Hierna komt er een plan van 
aanpak/voorstel met verzoek tot besluit. 
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M 2022-48 
Internationale Culturele 
Samenwerking voor een 
sterke grensregio 

Verzoekt het college om: 
- een cultureel evenement te ontwikkelen langs 

de spoorlijn, in samenwerking met de Kreis 
Grafschaft Bad Bentheim en de Bentheimer 
Eisenbahn; 

- hiertoe een uitgewerkt voorstel aan PS te 
sturen voordat de spoorverbinding Emmen-
Rheine voor personenvervoer wordt geopend. 

 

09-11-2022 08-06-2023 Update 
Op 21 april heeft Gedeputeerde Stelpstra 
contact gehad met Landrat Fietzek van de 
Grafschaft Bentheim gesproken. De Landrat 
was zeer verheugd over dit initiatief, vooral 
omdat dit door de politiek in Drenthe wordt 
gedragen. Tijdens de afspraak met de 
gedeputeerde was ook het hoofd 
cultuurzaken vanuit de Grafschaft mee. 
Afgesproken is om een vervolgafspraak in te 
plannen. Ook is afgesproken dat Drenthe 
met een voorstel komt. Binnen de Drentse 
organisatie is door de Duitslandcoördinator 
contact gezocht met de het team CMV. 
Samen met een projectmedewerker wordt 
aan Drentse zijde aan een voorstel gewerkt. 
 

M 2023-1 
Provinciale Staten 
Vergaderen op locatie 

Verzoekt het presidium:  
- er in het volgende vergaderseizoen 2023/2024 

zeker vier commissievergaderingen (2 OGB 2 
FCBE ) op verschillende locaties in de 
provincie, zo veel mogelijk onderwerp 
gerelateerd worden belegd; 

- bij elk van de 4 commissievergadering een 
haalbaarheid en kostenberaming door de griffie 
wordt voorgelegd aan het presidium. 

Na de 4 vergaderingen een evaluatie uit te laten 
voeren vanuit de griffie onder Statenleden ,GS, 
Griffie en andere direct betrokkenen, en deze 
evaluatie voor te leggen aan het Presidium. 

01-02-2023   
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M 2023-8 
Zorgen voor spoedeisende 
zorg 

Verzoekt het college: 
- Om zo spoedig mogelijk richting de 

verantwoordelijk minister deze problematiek 
onder de aandacht te brengen en te pleiten 
voor een spoedige opschaling van het aantal 
opleidingsplaatsen voor de SEH’s en 

- Met de partijen vertegenwoordigd aan de 
Drentse gezondheidstafel de consequenties 
van deze personeelstekorten voor de 
toegankelijkheid van zorg in Drenthe en 
mogelijke oplossingen in kaart te brengen en 
hierover de Staten vóór 1 juli 2O23 te 
berichten. 

01-02-2023  Update 05-07-2023:  
De deadline van deze motie is verplaatst 
naar oktober 2023, na de mondelinge 
toelichting door gedeputeerde Kuipers ter 
vergadering 14-06-2023. 

M 2023-20 Verzoekt het college 
- Het signaal aan het kabinet af te geven dat 

door deze accijnsverhoging de kleine lokale 
brouwerijen die van belang zijn voor de 
productie van hoogwaardige treekproducten 
hard worden geraakt. 

- Hier ook bij te vermelden dat de lokale 
leveranciers en hiermee ook de regionale 
economie door deze maatregel wordt geraakt. 

27-09-2023  √ LIS A.18 van 15-11-2023 
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